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 البرلماني العربيترجمة الأمانة العامة للاتحاد 
                                                      

 

 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018آذار / مارس  24-28          

 
 
 

 الإقليمية والمنظمات العامة الجمعيات مع تفاعلية جلسة
 تنفيذ بشأن الأخرى والبرلمانية
 المستدامة التنمية أهداف

 

 (بعد الظهر 6:30حتى الساعة  4:30من الساعة ) 2018 مارس/  آذار 27 الثلاثاء
 مركز جنيف الدولي للمؤتمرات المبنى الملحق بمركز فارينتي للمؤتمرات،  جنيف، قاعة

 

 ،المكونة الهيئات مع العمل ويمكنهم. 2030 لعام المساااااااااااتدامة التنمية خطة تنفيذ في دوراَ أسااااااااااااسااااااااااايا   البرلمانيون ؤديي
 إلى وبالإضافة. وترابطها 17 اااااااااااااااااااااااااال وأهدافه على جدول الأعمال ةوعيتال أجل من الحكوميين والمسؤولين المدني المجتمع
 خطة تنساااايق عن التنفيذي فرعهم مسااااا لة للبرلمانيين يمكن الفعال، التنفيذ لضاااامان التشااااريعات وساااانوازنات الم اعتماد
 .الطوعية الوطنية الاستعراض عمليات في والمشاركة الوطنية، العمل

 

 عموما   البرلمانيين، مع تعمل التي المنظمات من العديد بين التعاون وتعزيز النجاح من قدر أقصااااااااااااااى لتحقيق محاولة وفي
 الاقتضاااااااااااااااا ، وعند الثغرات، وتحديد المعلومات تبادل إلى الاجتماع هذا يهدف خاص، بشااااااااااااااكل مجالات محددة وفي

 لعام المسااااااااااتدامة التنمية خطة متابعة في البرلمانيين لانخراط العالمية الجهود في الاسااااااااااتجابات لتنساااااااااايق فرص عن البحث
2030. 

 

 عن فضاالا   الدولي، البرلماني الاتحاد لدى الدائم المراق  أو نتساا الم عضااوال مركز تشااغل التي البرلمانية المنظمات جميع إن
 .الاجتماع هذا للمشاركة في مدعوة الدولي، البرلماني للاتحاد الأخرى الشريكة المنظمات
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 جدول الأعمال
 مقدمات بعد الظهر 4:45 – 4:30

 عملهم ومجالات أنفسهم المشاركون يقدم
 

 ةيالمعرف نتجاتالم أو المعلومات بعد الظهر 5:15 – 4:45
 الندوات ويحددون المعرفية المنتجاتالأدوات و  مجموعات المشااااااااااااااااركون تبادلسااااااااااااااي

 .البرلمانيين مع للعمل الأخرى والمنهجيات الإنترنت، عبر التدريبية الدورات القادمة،
 الثغرات مناقشة والإخفاقات، النجاحات استعراض بعد الظهر 6:00 – 5:15

 تقديم أو الأدوات في الثغرات وتحديد ولماذا، جيدا يعمل ما بشااا ن مفتوحة مناقشاااة
 وتحقيق المشااااااااااااركين، بين المعزز التعاون وتحديد التحساااااااااااينات على زيتركالو  البرامج،
 .النتائج من قدر أكبر

 التالية الخطوات بعد الظهر 6:30 – 6:00
 والشااااراكات - التدري  تقديم ثغراتو  المعرفة – محددة أدوات تحديد إلى بالإضااااافة
 الازدواجية لتجن  المشااااركين بين والدعم للاتصاااال أوضااا  خطوط ضاااعو  الممكنة،
 .والنتائج القيمة وتعظيم
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Parliamentarians have a critical role implementing the 2030 Agenda for Sustainable 
Development.  They can work with constituents, civil society and government officials to 
raise awareness of the Agenda, its 17 Goals, and their interconnectedness.  In addition to 
approving budgets and passing legislation to ensure effective implementation, 
parliamentarians can hold their Executive branch accountable for national action plan 
coordination, and participate in Voluntary National Review Processes.  
  
In an effort to maximize success and enhance cooperation amongst many organizations 
working with parliamentarians, generally and in specifically focused areas, this meeting is 
designed to share information, identify gaps and, where appropriate, look for 
opportunities to  coordinate responses in the global effort to engage parliamentarians in 
pursuing the 2030 Agenda for Sustainable Development.  
 
All parliamentary organizations holding Associate Member or Permanent Observer status 
with the IPU, as well as other partner organizations of the IPU, are cordially invited to join 
this meeting.   
 

Agenda 

 
 
4:30-4:45 pm Introductions 

 

  Participants introduce themselves and their areas of work  
 

4:45 – 5:15 pm Information or Knowledge products 
 

 Participants will share tool kits, knowledge products, identifying 
upcoming seminars, online courses and other methodologies for work 
with parliamentarians. 
 

5:15 – 6:00 pm Review of Successes and Failures, Discussion of gaps 
 

 Open discussion on what is working well and why, identification of 
gaps in tools or delivery of programmes, focused on improvements 
and identification of enhanced cooperation amongst participants, 
maximizing outcomes. 
 

6:00 – 6:30 pm Next steps 
 

 In addition to identifying specific tools – knowledge, training delivery 
gaps – and possible partnerships, establish clearer lines of 
communication and support amongst participants to avoid duplication 
and maximize value and outcomes. 

 


